
بازي ب�زرگ جام 
سعيد احمديان - امارات

    گزارش يک
رسيد، مسابقه اي 
که خيلي ها منتظر 
شنيدن سوت آغاز آن هستند و اين ديدار را يک 
فينال زودهنگام مي دانند، جايي که عصر امروز 
اي�ران و ژاپن در نيمه نهايي ج�ام ملت ها براي 
رسيدن به فينال آسيا مقابل هم قرار مي گيرند. 
نبردي ک�ه پي�روزي در آن و صعود ب�ه فينال 
مي تواند پ�رو کت قهرماني براي ايران باش�د، 
هرچند کي روش همچن�ان تأکيد کند که کت 
قهرماني ب�ه ت�ن ش�اگردانش بزرگ اس�ت!
جام ملت هاي آسيا در حالي به روزهاي پاياني اش 
نزديک مي ش��ود که تنها با برگزاري سه مسابقه 
ديگر پرونده اين رقابت ها بس��ته مي شود. امروز و 
فردا در ورزشگاه هاي شهرهاي العين و ابوظبي، دو 
مسابقه نيمه نهايي جام برگزار مي شود تا تکليف دو 
تيم صعودکننده به فينال دوم فوريه در ورزشگاه 
اسپورت سيتي مشخص شود. باقي ماندن امارات 
در جام و همچنين حضور اي��ران به عنوان يکي از 
پرتماشاگرترين تيم هاي جام هفدهم در کنار قطر 
و ژاپن، هيجان اين مسابقات را بالا نگه داشته است 
تا کشور شيخ نشين حاشيه خليج فارس داغ ترين 

روزهاي فوتبالي آسيا را ميزباني کند. 
    برتري آماري هم روي سکوها و هم زمين 

بازي
ورزش��گاه هزا بن زايد شهر العين امشب از ساعت 
17:30 به وق��ت اي��ران، ميزبان اولين مس��ابقه 

نيمه نهايي جام ملت هاس��ت، جايي ک��ه ايران و 
ژاپن به عن��وان دو مدعي بزرگ ج��ام هفدهم به 
هم رس��يده اند و امشب پس از س��وت پايان داور 
استراليايي يکي از اين دو تيم بايد با جام خداحافظي 
کند. هواداران ايراني که خودشان را براي تشويق 
ايران به العين رسانده اند با اميدواري زياد از صعود 
ايران به فينال مي گويند و اينکه چش��م بادامي ها 
بايد پس از پايان مسابقه بليت برگشت به توکيو را 
براي خودشان رزرو کنند. پيش بيني مي شود مانند 
بازي هاي گذشته تيم ملي، ورزشگاه هزا بن زايد باز 
هم در قرق هواداران سفيدپوش کشورمان باشد تا 
شاگردان کي روش يک بازي خانگي را تجربه کنند. 
ايراني هاي مقيم امارات و همچنين هواداراني که از 
ايران به امارات آمده اند، قرار و مدارهايشان را براي 
حضور در ورزشگاه العين گذاشته اند تا همه چيز 

روي سکوها به نفع تيم کشورمان باشد. 
علاوه بر سکوها، مقايسه عملکرد ايران و ژاپن در 
بازي هاي گذشته دو تيم در جام ملت ها نيز نشان 
مي دهد که تيم کشورمان در زمين بازي هم نسبت 
به چشم بادامي ها برتري دارد. ژاپني ها در حالي با 
پنج برد در پنج بازي گذشته به مرحله نيمه نهايي 
رسيده اند که تمام مسابقاتشان را با حداقل برتري 
و با اختلاف تنها يک گل به نفع خودشان به پايان 
رسانده اند. برد 3 بر 2 مقابل ترکمنستان، 2 بر يک 
برابر ازبکستان و سه برد يک بر صفر مشابه مقابل 
عمان، عربس��تان و عراق از ژاپن تيمي ساخته که 
اقتصادي پيروز مي شود و از آن اقتداري که از يک 

تيم مدعي انتظار مي رود، فاصله دارد. 
ايران اما برخلاف ژاپن به جز تساوي بدون گل مقابل 
عراق، در چهار مسابقه ديگرش در جام ملت ها، همه 
تيم ها را با اختلاف دو گل يا بيش��تر شکست داده 
است. آماري که مدعي بودن تيم کشورمان را نسبت 
به بقيه تيم هاي نامدار آس��يا نشان مي دهد. البته 
کي روش همچنان اصرار دارد که کت مدعي بودن 
و قهرماني به تن ايران نمي آيد و از اول مس��ابقات 
نيز در مصاحبه هايش ژاپن، کره و استراليا را تنها 
مدعيان قهرماني مي دانسته، مثلثي که حالا تنها 
ژاپن به نيمه نهايي رسيده و بازيکنان کره و استراليا 

از خانه هايشان ادامه مسابقات را تماشا مي کنند. 
    انگيزه بالا براي شکستن طلسم قهرماني

در روزهايي که اردوي تيم ملي تحت تأثير شايعات 
زيادي درباره وضعيت ماندن يا نماندن کي روش 
پس از جام ملت ها روي نيمکت اي��ران قرار دارد و 
حتي کلمبيايي ها از احتمال بالاي رفتن کي روش 
به بوگوتا خب��ر مي دهند، نش��اط و روحيه بالاي 
ملي پوش��ان در آخرين تمرين تيم کشورمان که 
ديشب در ورزشگاه اصلي مسابقه امروز برگزار شد، 
نشان از آن دارد که ملي پوشان بدون اينکه تحت 
تأثير آينده کاري سرمربي پرتغالي قرار بگيرند با 
انگيزه بالايي آماده ديدار با سامورايي ها مي شوند. 
به نظر مي رسد تيم ملي در بازي با ژاپن نسبت به 
بازي قبلي با چين باز هم دستخوش تغيير شود. 
وحيد اميري پس از پشت سر گذاشتن يک جلسه 
محروميت آماده بازگشت به ترکيب است و کريم 

انصاري فرد هم به احتم��ال زياد جايگزين مهدي 
طارمي خواهد شد که به علت دوکارته شدن بازي 

نيمه نهايي را از دست داده است. 
نمايش فوق العاده تيم کشورمان در جام ملت ها که 
تيم ايران را با 12 گل زده و بدون گل خورده، صاحب 
يکي از بهترين خط حمله ه��ا  و خط دفاعي کرده 
است، برگ برنده کي روش در بازي عصر امروز مقابل 
ژاپن خواهد بود. با اين حال سامورايي ها که با چهار 
قهرماني پرافتخارترين تيم جام ملت ها هستند، 
چالش سختي براي کي روش و شاگردانش خواهند 
بود، حتي اگر ژاپن از آن تيم مدعي هميشگي فاصله 

داشته باشد. 
    به بازي هاي قبلي ژاپن نگاه نکنيد

ژاپني ها با وج��ود اينکه با يک پوس��ت اندازي و 
کشيدن قلم قرمز روي برخي ستاره هاي پا به سن 
گذاشته شان که در جام جهاني حضور داشتند به 
امارات آمده اند، اما تيم جوان ش��ده و کم تجربه 
ژاپن اگرچه نماي��ش مقتدرانه اي نداش��ته، اما 
نشان داده که راه برنده شدن را بلد است و به رغم 
داش��تن درصد مالکيت کمتر در برخي بازي ها 
توانسته برنده بازي لقب گيرد. مسئله اي که بايد 
هوشياري بازيکنانمان را به دنبال داشته باشد تا 
اين تيم را دست کم نگيرند. از 15 بازي گذشته دو 
تيم سهم ايران و ژاپن شش برد و پنج تساوي بوده 
است. آخرين بازي دو تيم هم به سال 94 در يک 
بازي دوستانه برمي گردد که در تهران با تساوي 

يک – يک به پايان رسيد. 

ضربه جبران ناپذير نگاه هاي منفي به ورزش
موفقيت در عرصه ورزش به آس��اني به دس��ت نمي آيد که به آساني و با 
تحليل هاي آبکي و مغرضانه آن را زير س��ؤال ببريم، به خصوص اگر اين 
موفقيت به تيم هاي ملي مربوط باشد و با همکاري جمعي به دست بيايد، 
آن وقت است که بايد بيش از هر زمان ديگري قدر درخشش ورزشکارانمان 

را بدانيم و در جهت بالا بردن انگيزه آنها قدم برداريم. 
متأس��فانه  عادت بدي اس��ت که  برخی  به جاي بالا ب��ردن انگيزه، همه 
تلاش ش��ان را مي کنند تا به هر ش��کل ممکن ارزش افتخارآفريني هاي 
تيم هاي مختلف را زير سؤال ببرند. اين در حالي است که همان افراد دائماً 
از مديريت و حمايت خارجي ها از ورزشکاران و مدال آورانشان دم مي زنند 
و آنها را به رخ ما مي کشند، در صورتي که نوبت به خودشان که مي رسد، 
خودزني را در دستور کار قرار مي دهند. رقابت هاي کشتي فرنگي جام تختي 
به پايان رسيده و با وجود کسب هشت مدال طلا توسط کشتي گيران ايراني، 
برخي ها با بي اهميت جلوه دادن اين موفقيت، پايين بودن سطح رقابت ها را 
دليل درخشش فرنگي کاران کشورمان عنوان مي کنند! البته اين بي ارزش 
کردن ها به همين جا ختم نمي شود و اين روزها خيلي ها به اسم کارشناس 
سعي در کم اهميت جلوه دادن پيروزي هاي تيم ملي فوتبال در جام ملت ها 
دارند و مي توان اين انتظار را از آنها داشت که حتي در صورت قهرماني نيز آن 
را کم اهميت جلوه دهند.  همانطور که اشاره شد، ورزش ما تا دلتان بخواهد 
کارشناس و اهل فن دارد که در مواقع حساس به جاي روحيه دادن و بالا 
بردن غرور ملي، در جهت تخريب موفقيت هاي ورزش کشور و پايين آوردن 
شأن و غرور ايراني قدم برمي دارند. از آن بدتر اينکه همين افراد به اصطلاح 
کارشناس که ژست حرفه اي بودن به خود مي گيرند، اختلافات و سلايق 
شخصي را چاشني اظهارنظرهايشان مي کنند و در صورت ناکامي نيز از آن 
به عنوان چماق عليه مديران و مربيان تيم هاي ملي استفاده مي کنند، در 
حالي که اصل حرفه اي گري حکم مي کند که اين عده حداقل حين برگزاري 
تورنمنت هاي مهم و سرنوشت س��از دس��ت از غرض ورزي و انتقادهاي 
غيرکارشناسانه  بردارند و پس از پايان رقابت ها نيز ارزيابي خود را با در نظر 

گرفتن نتايج ورزشکاران و تلاش هاي صورت گرفته، بيان کنند. 
گويا تعداد افرادي که دوست ندارند ورزشمان رنگ آرامش و موفقيت را 
به خود ببيند، کم نيست و برخي از مش��کلات نيز موجب شده تا تعداد 
آنها بيشتر هم شود. نبايد فراموش کرد که براي آماده سازي تيم هاي ملي 
تلاش ها و هزينه هاي زيادي مي شود؛ از ملي پوشان و کادرفني گرفته تا 
فدراسيون ها، کميته ملي المپيک و وزارت ورزش همه در خدمت ورزش 
هستند. موفقيت با تلاش به دست مي آيد و اين تلاش ها در سخت ترين 
شرايط حال حاضر انجام مي شود. البته در اين بين برخي سوءمديريت ها 
چالش هايي را به وجود مي آورد، با اين حال ورزشکاران و مربيانمان با تلاشي 
مضاعف کم کاري ها را نيز پوشش مي دهند. به همين خاطر است که نبايد به 
راحتي ارزش پيروزي ها و کسب مدال ها را پايين آورد. به همين جام ملت ها 
نگاه کنيد  شاگردان کي روش در جام ملت ها خوب ظاهر شده اند، تلاش هاي 
هشت سال اخير به ثمر نشسته و جوانان ايراني به خودباوري لازم رسيده اند. 
حال آنکه تيم هاي قدرتمندي چون استراليا و کره جنوبي، دو فيناليست 
دوره گذشته به رغم تمام برنامه ريزي ها و سرمايه گذاري هايشان از گردونه 
رقابت ها کنار رفتند. با اين حساب کسي نمي تواند مدعي پايين بودن سطح 

بازي ها شود، اما نگاه هاي مريض همچنان به کارشکني مشغولند. 
نگاه مغرضانه، آن هم براي مطرح شدن در رسانه ها از جمله اهدافي است 
که کارشناس نماها آن را دنبال مي کنند و آتش اين کينه توزي ها به چشم 
ورزش مي رود. به طور حتم با کوچک جلوه دادن عملکرد و موفقيت هاي 
ورزشکاران کشورمان هيچ کارشناسي بزرگ نمي شود، اما طعنه ها و نيش 
کلام آنها باعث س��رخوردگي و يأس ورزشکاراني مي شود که با تعصب و 

تلاش با وجود تمام کاستي ها براي نام و پرچم ايران تلاش مي کنند. 

شيوا نوروزي

حمله به سامورايی ها برای فتح فینال 
ايران – ژاپن، امروز ساعت 17:30 در نيمه نهايي جام ملت ها

  عملکرد قابل دفاع 40 ساله انقلاب
ديدار با امام  )ره(  مسیر ورزش را تغییر داد

ورزش از جمله مقوله هاي مهمي اس�ت که در سلسله نشست هاي 
بررس�ي دس�تاوردهاي انقلاب به طور وي�ژه به آن پرداخته ش�ده 
اس�ت. مس�ئله اي حائز اهميت که همانطور ک�ه داورزن�ي، معاون 
توس�عه ورزش قهرماني و حرف�ه اي وزارت ورزش نيز به آن اش�اره 
مي کند مسير آن بعد از ديدار برخي ورزش�کاران با امام تغيير کرد. 
داورزني براي به تصوير کش��يدن بهت��ر تغييري که امام در سرنوش��ت 
ورزش ايجاد کرد به نوع نگاهي که ابتداي انقلاب به ورزش وجود داشت، 
اشاره مي کند: »س��ال هاي57، 58 و 59 نگاه خوبي به ورزش و حتي به 
فارغ التحصيلان ورزش )که تعدادشان به انگشتان دست هم نمي رسيد( 
وجود نداشت و حتي به کساني که مي خواستند ورزش کنند، چپ چپ نگاه 
مي شد. آن زمان مي گفتند به ورزش قهرماني نيازي نيست و بايد پهلوان 
پرورش داد، حتي يک کميته پاکسازي هم به وجود آمد و در حقيقت ورزش 
در يکي، دو سال ابتدايي انقلاب بلاتکليف بود، اما ديدار برخي ورزشکاران با 

امام سرآغازي بود براي ورزش که سرنوشت آن را تغيير داد.«
اگرچه همانطور که معاون وزير نيز اش��اره مي کند اتفاقاتي چون جنگ 
تحميلي خللي در برخي برنامه هاي ورزشي ايجاد کرد، اما بعد از ديدار با 
رهبر انقلاب بود که سرنوشت ورزش تغيير کرد: »بعد از آن ديدار، موضوع 
نيروي انساني مطرح و در سال 60 اقداماتي در اين باره انجام شد. البته تا به 
خودمان بياييم، جنگ تحميلي شروع شد و در دو المپيک شرکت نداشتيم 
و در ساير رويدادها هم که شرکت مي کرديم، تعدادي پناهنده مي شدند 
و نگاه جدي  به حضور بانوان در ورزش هم وجود نداش��ت. بعد از جنگ، 
صحبت هاي رهبر انقلاب و مراجع باعث ايجاد مسيري جديد براي ورزش 
قهرماني و بانوان شد، به طوري که در اين 40 سال تحولي جدي در تربيت 
نيروي انساني صورت گرفت، در حالي که قبل از آن برخي مثل دهداري 
خودجوش عمل مي کردند، اما حالا ما تعداد زيادي دانشکده تربيت بدني 

داريم که نيروي انساني تحصيلکرده تربيت مي کنند.«
 داورزني با مقايسه اي گذرا عملکرد ورزش در 40 سال  اخير را عملکردي 
قابل دفاع مي خواند: »از دهه 40 به بعد در برخي مراکز استان ها امکاناتي 
ساخته شد و سال 52 نيز سرمايه گذاري براي ميزباني بازي هاي آسيايي 
صورت گرفت، اما سال 56 به دليل عملکرد ضعيف ورزش کشور، دستور 
انحلال سازمان ورزش صادر شد که اين نشان مي دهد پيش از انقلاب به 
جز کشتي و وزنه برداري در ساير رشته ها در المپيک حرفي براي گفتن 
نداشتيم و گل سرسبد اقدامات قبل از انقلاب، استاديوم آزادي بود، اما الان 
ما حتي در دل کوير هم ورزشگاه ساخته ايم و چيزي حدود 12 هزار سالن 
و ورزشگاه داريم و تعداد فدراسيون ها بيش از دو برابر شده که اين نشان از 

قابل دفاع بودن عملکرد انقلاب در ورزش دارد.«
با وجود تمام پيشرفت ها، اما رئيس سابق فدراسيون واليبال معتقد است 
که هنوز شرايط فعلي مطلوب نيس��ت و براي بهبود شرايط بايد بيش از 
اينها تلاش کرد: »ورزش رشد قابل توجهي داشته، ورزشکاران سازمان 
يافته 10 برابر ش��ده اند و اعزام ها چندين برابر و جايگاهمان در بسياري 
از رشته ها با وجود مشکلات فراوان بالاس��ت، اما هنوز بايد تلاش کنيم. 
اگر مي خواهيم به پايداري در ورزش برس��يم، چ��اره اي جز برنامه محور 
بودن نداريم، نبايد سليقه اي کار کنيم. بايد نيروي جوان را به بدنه ورزش 
تزريق کنيم. البته قرار نيست همه تحصيلکرده ها در فدراسيون ها باشند، 
بايد از آنها در ساير بخش ها نيز اس��تفاده کرد. بايد برنامه و هدف داشته 
باشيم تا بتوانيم به موفقيت دس��ت يابيم. درست مثل چيني ها که براي 
30 س��ال آينده برنامه ريزي کرده اند تا در فوتبال جزو پنج، شش کشور 

برتر جهان باشند.«
  پيش از انقلاب ورزش معلولان نداشتيم

همانطور که داورزني بعضي مقوله ها چون ورزش بانوان را دستاورد قابل 
اتکاي انقلاب در ورزش مي خواند، اشرفي، سرپرست دبيرکلي کميته 
ملي پارالمپيک نيز مي گويد که پيش از انقلاب چيزي به عنوان ورزش 
معلولان نداشتيم و ورزش اين قشر مولود پس از انقلاب است: »در اين 
40 سال نسبت به کشورهاي منطقه رش��د قابل توجهي در اين بخش 
داشتيم. فدراسيون جانبازان و معلولين کار خود را با 9 رشته آغاز کرد، 
اما اکنون 21 رش��ته پارالمپيکي در ايران فعال است و در طول اين 40 
سال، 2 هزار و 858 مدال بين المللي کسب شده که اين افتخار بزرگي 
محسوب مي شود. ضمن اينکه چهار ورزشکار ما برند کميته بين المللي 
پارالمپيک هستند و اين نشان دهنده رشد در اين بخش است. علاوه بر 
آن کميته بين المللي پارالمپيک، کميت��ه پارالمپيک ايران را به عنوان 
الگوي توسعه معرفي مي کند، هرچند که عدم استخدام پارالمپيکي ها 
برعکس مدال آوران المپيک هنوز يک دغدغه است. البته اقداماتي انجام 
شده، اما هنوز به نتيجه نرسيده ايم و سعي مي کنيم با هماهنگي به نقطه 
عطفي برسيم، چراکه اين يک حق براي ورزشکاران پارالمپيکي است که 

ما نيز پيگير آن هستيم.«

دنيا حيدري

رشد مدال آوري پس از انقلاب 
سیر صعودي داشت

پس از انق��لاب ورزش ايران در مدال آوري 
رشد کرده و اين مسئله بسيار حائز اهميت 
است. در بحث المپيک ها طي اين سال ها ما 
با فراز و نشيب هاي زيادي مواجه بوديم و 
در حقيقت رشد مدال ها همگون و يکسان 
نبود. ما تا سال 1368 و تا اواسط دهه 70 
تنها يک خبرگزاري داشتيم، اما الان تعداد 
خبرگزاري ها و سايت هاي ورزشي افزايش 
پيدا کرده که اين نشان از رشد تعداد رسانه ها 
در پوشش اخبار ورزشي دارد. اگر به تاريخ 
المپيک برگرديم، مي بينيم که تنها در رشته هاي محدودي موفق به کسب 
مدال مي شديم، اما بعد از انقلاب با ارزيابي که از رشد مدال ها در رشته هاي 
مختلف داشتيم علاوه بر افزايش تعداد رشته ها، تعداد مدال آوري نيز ارتقا 
پيدا کرده است. البته رشد مدال ها در برخي رشته ها نياز به برنامه ريزي 
15 تا 20 س��اله دارد تا محقق ش��ود. مثلًا در ورزش کبدي در ابتدا نگاه 
خوبي به اين رشته نبود، اما بعد از 20 سال الان مي بينيم در سطح ورزش 
ايران جايگاه خوبي را به خود اختصاص داده است. ما براي اينکه بتوانيم در 
رشته هاي پايه که پرمدال هستند، پيشرفت کنيم بايد برنامه ريزي مدوني 
داشته باشيم. قطعاً با برنامه ريزي و زمان مناسب مي توان عملکرد خوبي در 
آينده داشت. البته سليقه اي عمل کردن در مديريت هاي ورزشي چالش 
بزرگي است. اگر برنامه مشخص و هدف تعيين شود، تغيير مديريت ها 
به صورت س��ليقه اي تا حدودي مي تواند تأثير داشته باشد. ما بايد ثبات 

مديريت را در تغيير برنامه هاي خود داشته باشيم. 

 موراتا در اتلتیکومادريد
آلوارو موراتا از اينکه مقطع جديدي از فوتبالش در اتلتيکو آغاز ش��ده، ابراز 
خوشحالي کرد. مهاجم اسپانيايي چلس��ي در حالي قرارداد 18 ماهه خود 
با اتلتيکو را به عنوان بازيکن قرضي نهايي کرد که هواداران اين تيم از آمدن 
موراتا راضي نيستند. با اين حال اين بازيکن اميدوار است شايستگي هايش 
را در مادريد به اثبات برساند: »خيلي خوشحالم که مقطع جديدي از فوتبالم 
را شروع مي کنم. البته طبيعي است که برخي تفکرات ديگري داشته باشند، 

ولي من مي دانم که بايد چه کار کنم.«

فحش دادم ولي نه به داور!
کارلو آنچلوتي، سرمربي ناپولي که در جريان تساوي بدون گل تيمش مقابل 
آث ميلان از روي نيمکت اخراج شد، اعتراف کرد که اخراج او به دليل   فحاشي 
بوده است: »کلمه اي به کار بردم که در واقع فحش بود، ولي هدف آن کلمه که 
من بر زبان آوردم، داور مسابقه نبود. البته مطمئن نيستم که بشود آن کلمه را 
فحش به حساب آورد. رقابت در سري آ همچنان ادامه دارد. ما بايد کار خودمان 

را با قدرت انجام بدهيم، چون بازي هاي زيادي باقي مانده است.«

انتقاد والورده از گوارديولا 
فرانکي دي يونگ چند روز پيش رسماً از آژاکس به بارسلونا پيوست و قرار است 
از تابستان به جمع آبي واناري ها اضافه شود. با اين حال ارنستو والورده، سرمربي 
بارسلونا از اظهارنظر اين بازيکن مبني بر مذاکره اش با پپ گوارديولا انتقاد کرد: 
»صحبت کردن و تماس مستقيم با بازيکني که تحت قرارداد با باشگاهي ديگر 
است، درست نيست. حداقل من هرگز اين کار را انجام نمي دهم. مذاکرات ما 
ابتدا با خود آژاکس بود و پس از هماهنگي با آنها با دي يونگ صحبت کرديم، 

در حالي که هر مربي ای هر طور که دوست دارد، عمل مي کند.«

اوض��اع ج��ودو 
ن تر  ما بس��ا نا
از چيزي اس��ت که بتوان آن را تص��ور کرد. در 
ش��رايطي که انتظار مي رفت با استعفاي محمد 
درخش��ان از رياس��ت، انتخابات برگزار و رئيس 
جديد معرفي ش��ود، اما اين اتفاق رخ نداد تا در 
روزهايي که محمدرضا عمادي سرپرس��تي اين 
فدراسيون را برعهده دارد، اين درخشان باشد که 

به اسم مشاور همه کاره جودو لقب بگيرد. 
اوضاع پيچيده  تر از آن است که بتوان درباره اش 
صحبت کرد، به حدي که تيم ملي به فرانس��ه 
مي رود، آن هم بدون سرمربي، چون درخشان 
در اين خصوص تصميم گيري مي کند. عمادي، 

سرپرست فدراسيون در اين خصوص به صراحت 
مي گويد: »تمامي مس��ائل مرب��وط به تيم ملي 
برعهده محمد درخشان است و هرچه او بگويد، 
مي گويم چش��م! درخش��ان به هم��راه رودکي 
براي تيم ملي تصميم گيري مي کنند، پس من 
نمي توانم ترکي��ب تيم ملي را به ه��م بريزم. او 
درباره تيم ملي تصميمات کلان اتخاذ مي کند، 

سپس در جلسه مورد بررس��ي قرار مي گيرد و 
نهايي مي ش��ود. اگر درخش��ان مصلحت بداند 
منصوري، س��رمربي تيم ملي اعزام مي شود يا 
شايد هم آندره اعزام ش��ود يا اصلًا هر دوي اين 
نفرات اعزام شوند. در هر حال من نظر درخشان 
را ملاک اعزام نفرات تي��م ملي مي دانم، چراکه 
اين نفرات چند سال است با او کار مي کنند و او 

بهتر از هر کسي مي داند که تيم به چه صورتي 
اعزام شود.«

عمادي همچني��ن در خصوص نق��ش خود در 
فدراس��يون عنوان مي کند: »اينطور نيست که 
فقط يک نفر در فدراسيون جودو تصميم گيري 
کن��د. از خبرن��گاران مي خواه��م ب��ه آرامش 
جودو کمک کنند. برخي م��دام فضا را ملتهب 
مي کنند. درخش��ان خودرأي نيست و ما کارها 
را با همفک��ري و خرد جمعي که بر اس��اس کار 
کارشناسي است، جلو مي بريم. خرد جمعي در 
فدراسيون حاکم است. درخش��ان دغدغه هاي 
بين المللي دارد و به خاطر تأثير گرنداسلم پاريس 
بر رنکينگ ورزشکاران تصميم گرفت تيم به اين 
رقابت ها اعزام ش��ود.« در چنين اوضاعي برخي 
از پيشکس��وتان اين رش��ته با انتقاد از اين نوع 
برنامه ريزي آن را به ضرر جودو عنوان کرده اند، 
انتقادهايي که البته راه به جايي نمي برد و جناب 

مشاور با قدرت کارش را انجام مي دهد. 

سرپرست فدراسيون جودو:
هرچه درخشان بگويد

 مي گويم چشم!
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  40 سالگي انقلاب  با پرچم 40 متري
حساسيت در جام ملت هاي آس��يا به اوج خود رسيده و هواداران تيم هاي 
صعودکننده تمام تلاش ش��ان را به کار گرفته اند تا به بازيکنانشان روحيه 
دهند. تيم ملي ايران نيز که در اين دوره از رقابت ها عملکرد فوق العاده اي 
داشته حالا به نيمه نهايي جام رسيده و تنها يک گام تا صعود به فينال فاصله 
دارد. تماشاگران ايراني در جام ملت ها هم تيم کشورشان را تنها نگذاشته اند. 
حضور پرتعداد هواداران کشورمان فرصت خوبي را به فدراسيون فوتبال داد 
تا يکي از برنامه هاي ويژه گراميداشت 40 سالگي انقلاب اسلامي را در امارات 
برگزار کند. پيش از بازي با چين و در حالي که هواداران ايراني براي ورود به 
ورزشگاه لحظه شماري مي کردند، پرچمي به مساحت 40 مترمربع به اهتزاز 
درآمد. هواداران کشورمان با اين حرکت صحنه باشکوهي را خلق کردند و 

يک بار ديگر  حمايت خود از وطن و تيم ملي را  نشان دادند. 

شاهرخ شهنازي

  دبيرکل کميته ملي المپيک 

سعي مي کنم مدرن شوم!
انتق��اد و زي��ر 
س��ؤال ب��ردن 

موفقيت ها هميشه ساده ترين کار ممکن 
اس��ت، درس��ت مانند آنچ��ه امروز 
بعد از بازگش��ت محمد بنا به تيم 
ملي کش��تي فرنگي در خصوص 
برنامه هاي او و نتايجي که به دست 
آورده، عنوان مي شود.  بنا مي گويد: 

»چون م��ا در جام تختي 
هش��ت طلا گرفتيم، 
برخ��ي مي گوين��د 
س��طح رقابت ه��ا 
ضعي��ف ب��وده، در 
حالي ک��ه اگر مثلًا 
سه طلا مي گرفتيم، 
مي گفتن��د س��طح 

فني رقابت ها بالا بوده 
است. بايد از حضور همين 
تعداد تيم خارجي در جام 
تختي نيز خوشحال باشيم 
و خ��دا را ش��کر کنيم که 

با حضورشان تنور مس��ابقات را گرم کردند و 
تماشاگران کشتي دوست خوزستاني از ديدن 
کشتي ها لذت بردند.« بنا که اين روزها به خاطر 
عدم دعوت از برخي ملي پوش��ان سابق از 
سوي آنها متهم به داشتن تفکرات قديمي 
شده اس��ت در اين خصوص هم عنوان 
مي کند: »چند ماه پيش در مورد خادم 
هم اين حرف ها را مي زدند و مي گفتند 
تمرينات او سنتي بوده، در 
حالي که ت��ا قبل از آن 
مي گفتند تمرينات 
خ��ادم علم��ي و او 
تئوريس��ين ب��وده 
اس��ت. ح��الا ه��م 
برخ��ي که دوس��ت 
داشتند من آنها را دعوت 
کنم و نکردم، اي��ن ايرادها را 
مي گيرند. به ه��ر حال آنها 
نظرش��ان را مي گويند، من 
هم سعي مي کنم تمريناتم 

را مدرن کنم!«

مدير آينده براي بزرگي کشتي قدم بردارد
       بازتاب عدم برگزاري مجمع 
انتخابات رياس��ت 
فدراسيون کشتي   اين روزها به مهم ترين چالش 
ورزش اول کشور تبديل شده است. کارشناسان و 
صاحب نظران اين رشته با ابراز نگراني از وضعيت 
موجود سعي دارند هر طور ش��ده شرايط را تغيير 

دهند تا کشتي کشور بيشتر از اين 
با مشکل روبه رو نش��ود.  ابراهيم 
جوادي، پيشکسوت کشتي و عضو 
سابق کميته فني کشتي آزاد در اين 
خص��وص مي گويد: »کش��تي به 
مديري نياز دارد ک��ه بتواند براي 
بزرگي آن قدم بردارد. بايد متوجه 
اين واقعيت باشيم که کشتي از هر 
جريان و گروهي مهم تر اس��ت.«  
جوادي ادامه مي دهد: »ابتدا بايد 

ثبت نام از کانديداها انجام شود تا پس از آن بتوان 
ارزيابي درستي از نفرات داشت و بهتر است افراد در 
کار انتخاباتي خود حرمت ها را نگه دارند. به نظرم 
حميد بني تميم در مدت سرپرستي امور کشتي را به 
ش��کل مناس��بي پيش ب��رده و علاقه من��دي و 
اخلاق مداري يکي از نکاتي اس��ت که نقطه قوت 

اوست که بتواند کار را به شکل بهتري پيش ببرد. 
انتخاب سرمربيان تيم هاي ملي و اولويت قرار دادن 
برنامه ها براي حضور در رقابت هاي المپيک 2020 
توکيو جزو کارهاي خوب صورت گرفته است، چراکه 
همه مردم موفقي��ت کش��تي در اين روي��داد را 
مي خواهند.« وي با تأکيد به لزوم اخلاق مداري در 

جري��ان انتخاب��ات عن��وان مي کن��د: »معتقدم 
کانديداهاي رياس��ت فدراس��يون و اطرافيانشان 
مي توانند تبليغ کنند، اما بهتر است با به کار بردن 
الفاظ حتي محترمانه حاشيه سازي نکنند و بگذارند 
برنامه هاي کشتي تا زمان برگزاري مجمع به شکل 

مناسبي دنبال شود.«

  چهره 

   خبر 


